

國立臺灣師範大學教育學院學士班 STAR 星辰獎學金分配作業標準

113 年 2 月 26 日 113 學年度第 6 次班務委員會通過

一、本作業要點依據「國立臺灣師範大學 STAR 星辰獎學金要點」訂定。

二、獎勵對象：凡本班在學學生具下列具體事蹟之一者：

(一) 社會責任與公共服務：有品格教育形塑、道德價值澄清與校園

風氣建構之具體表現，熱心服務、關懷社會者。

(二) 學習成就與專業發展：學科知識學習、專業技能發展、跨領域

學習或學術表現方面展現優異成果，足為同儕楷模者。

(三) 健康促進與運動卓越：有強健體魄、增進體能與促進自我與他

人身心理健康之具體表現，足為同儕楷模者，或參加體育競賽、

健康促進活動或競賽表現優異者。

(四) 團隊合作與領導影響力：有落實團體合作、促進人我關係與發

揮群策群力之具體表現，具領導才能，發揮互助精神，友愛同

儕者。

(五) 文化藝術與創意表現：有提高美感認知與對藝術文化之了解，

展現人文、藝術、音樂才華之具體表現，足為同儕楷模者或參

加藝文、音樂競賽，表現優異者。

三、獎勵名額與申請暨推薦方式：

本獎學金每學年核發一次，遴選方式如下：

(一) 凡符合獎勵項目且有具體事蹟者，每班學生總人數每 15 人得推

選 1 名，每逾 15 人得增額 1 名，各年級名額得互相流用。

(二) 由有意願學生備妥申請表及足資證明具體優良性事蹟資料，向學士班辦公室提出申請後，再由學術及生涯導師參照遴選標準（如後附）推薦之。

(三) 每學年於 3 月 20 日前，導師將推薦表及學生名冊送至學士班辦公室。

四、獎勵金額：每名獲獎學生發給獎學金新臺幣 5,000 元整。

五、本要點經本班班務委員會議通過後實施，修正時亦同。

國立臺灣師範大學教育學院學士班星辰獎學金遴選標準

獎學金名稱	遴選標準	遴選比例
社會責任與公共服務	參與校內外舉辦之課輔或寒暑假參與各類服務隊等服務活動	40%
	組織或協辦學校正式課程以外之品行、利他之學習活動，包含課外閱讀、寫作、讀書會、研討會等	40%
	其他有關具有優良品行之具體事蹟	20%
學習成就與專業發展	參加校內外學術研討會、展覽等活動	40%
	參與校內外讀書會、書報討論等活動並展現優異成果	40%
	其他有關具有促進學術陶養及專業培養之具體事蹟	20%
健康促進與運動卓越	參加校內外各項體育活動（含團體及個人）如體育競賽或活動表現優良	40%
	參加校內外健康促進活動或競賽表現優異	40%
	其他有關具有促進體能與身心健康之具體事蹟	20%
團隊合作與領導影響力	積極參加校內外社團活動，具有促進團隊合作事實	40%
	擔任社團幹部或其有領導才能事實	40%
	其他具有助於促進團隊合作與團體利益事蹟	20%
文化藝術與創意表現	積極參加校內外藝文活動具優良表現	40%
	持續參加校內外藝文訓練，具有美育專長	40%
	其他具有促進美育素養事實	20%

National Taiwan Normal University College of Education Undergraduate Program STAR Scholarship Distribution Guidelines

Approved at the 6th Class Affairs Committee Meeting of the 113th Academic Year on February 26, 2025.

Basis of Establishment

These guidelines are established in accordance with the "National Taiwan Normal University STAR Scholarship Guidelines."

Eligibility

All currently enrolled students in this program who meet one of the following criteria are eligible for the award:

1. Social Responsibility and Public Service

- Demonstrates concrete actions in character education, moral value clarification, and campus culture building.
- Actively participates in community service and social care.

2. Academic Achievement and Professional Development

- Exhibits outstanding academic performance, professional skill development, interdisciplinary learning, or scholarly achievements that set an example for peers.

3. Health Promotion and Sports Excellence

- Shows dedication to physical fitness, enhancement of personal and collective well-being, and serves as a role model.
- Excels in sports competitions or health promotion activities.

4. Teamwork and Leadership Influence

- Demonstrates strong teamwork, promotes positive interpersonal relationships, and fosters collaboration.
- Exhibits leadership qualities, mutual support, and camaraderie.

5. Cultural, Artistic, and Creative Expression

- Enhances aesthetic appreciation and understanding of arts and culture.
- Showcases exceptional talents in humanities, arts, or music.
- Achieves outstanding results in cultural or music competitions.

Scholarship Quota and Application/Recommendation Process

- This scholarship is awarded once per academic year.

- Selection process:
 - Students who meet the criteria and have concrete achievements may be nominated at a rate of one nominee per 15 students in a class. If the total exceeds 15, an additional nominee may be selected. The quota may be reallocated among different academic years.
 - Interested students must submit an application form along with supporting documents detailing their outstanding achievements to the undergraduate office.
 - Academic and career advisors will review the applications based on the selection criteria (attached below) and provide recommendations.
 - By March 20 of each academic year, advisors must submit the recommendation forms and student list to the undergraduate office.

Scholarship Award Amount

Each awarded student will receive a scholarship of **NT\$5,000**.

Implementation and Amendments

These guidelines take effect after approval by the Class Affairs Committee. Any amendments follow the same procedure.

**National Taiwan Normal University Transdisciplinary Program in College of
Education STAR Scholarship Selection Criteria**

Scholarship Category	Selection Criteria	Selection Weight
Social Responsibility and Public Service	Participation in tutoring programs, service teams during winter/summer breaks, or other service activities	40%
	Organizing or assisting in extracurricular learning activities such as reading groups, writing workshops, and seminars	40%
	Other significant achievements demonstrating good character	20%
Academic Achievement and Professional Development	Participation in academic conferences, exhibitions, or similar activities	40%
	Engagement in book clubs or academic discussions with outstanding results	40%
	Other achievements that promote academic and professional development	20%
Health Promotion and Sports Excellence	Participation and outstanding performance in sports competitions or related activities	40%
	Participation in health promotion activities or competitions with outstanding performance	40%
	Other achievements that contribute to physical and mental well-being	20%
Teamwork and Leadership Influence	Active participation in clubs and organizations, demonstrating teamwork	40%
	Serving as a club officer or exhibiting strong leadership skills	40%
	Other achievements that promote team cooperation and group benefits	20%
Cultural, Artistic, and Creative Expression	Active participation in cultural and artistic events with outstanding performance	40%
	Consistent participation in artistic training, demonstrating expertise in aesthetics	40%
	Other achievements that promote aesthetic and cultural literacy	20%